
Protokół nr XXXVII.21 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 29 grudnia 2021 r. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Jarmoliński otworzył obrady w Starostwie 

Powiatowym w Międzyrzeczu o godzinie 1300. Obecnych na początku sesji było 17 radnych. 

Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad poprawki polegającej na wprowadzeniu 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego (druk nr 49).  

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za wprowadzeniem projektu uchwały na druku nr 

49 do porządku obrad głosowało 16 radnych, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych  

w głosowaniu było 16 radnych. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku 

obrad. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem porządku obrad głosowało 16 

radnych, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 16 radnych. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja radnego Sejmiku Województwa Lubuskiego Pana Zbigniewa Kołodzieja na 

temat budżetu Województwa na rok 2022. 

4. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy i przeprowadzonych kontroli. 

5. Sprawozdania przewodniczących komisji Rady Powiatu, podsumowanie pracy Rady w 

roku 2021. 

6. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na 

rok 2022. 

7. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Międzyrzeckiego projekcie uchwały budżetowej na rok 2022. 

8. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej możliwości sfinansowania 

deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na rok 2022. 

9. Przedstawienie opinii komisji stałych Rady Powiatu. 

10. Stanowisko Zarządu i ewentualne wniesienie autopoprawek. 

11. Dyskusja nad wniesionym projektem i zgłoszonymi autopoprawkami. 

12. Głosowanie nad wniesionymi autopoprawkami. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na rok 2022. 

14. Odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2022 – 2038. 

15. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym projekcie uchwały  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2022 – 2038 

przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2022. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2022 – 2038 przedstawionej wraz z projektem uchwały budżetowej 

na rok 2022. 

17. Sprawozdanie Prezesa Szpitala Międzyrzeckiego Sp. z o.o. z realizacji programu 

naprawczego  

i informacja o planach na rok 2022. 

18. Informacja Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu o zimowym 

utrzymaniu dróg. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 

ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego (druk nr 46). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2021 r. (druk nr 47). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2021 – 2035 (druk nr 48). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego (druk nr 49). 

23. Zapytania i interpelacje radnych. 

24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

25. Sprawozdanie Starosty i Skarbnika z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

26. Przyjęcie protokołu XXXV sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 24 listopada 

2021r. i protokołu XXXVI sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 10 grudnia 2021 r. 

27. Sprawy organizacyjne i korespondencja do Rady Powiatu. 

 

Ad 3  

 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu radnego Sejmiku Województwa Lubuskiego 

Zbigniewa Kołodzieja w sprawie przedstawienia informacji dotyczących budżetu 

Województwa na rok 2022. 

 

Zbigniew Kołodziej podziękował za zaproszenie na sesję. Poinformował, że budżet Sejmiku 

został przyjęty 20 grudnia. Organizowany będzie konkurs na Lubuską Bazę Sportową z kwotą 

w wysokości 3.000.000 zł. W 2021 Powiat Międzyrzecki otrzymał z tego konkursu 85.000 zł 

na remont podłogi sali gimnastycznej. Na Lubuską Bazę Turystyczną przeznaczono  

500.000 zł. Jest bardzo dużo zabytków na terenie Województwa Lubuskiego i na ten cel 

przeznaczono 1.300.000 zł. Przygotowano środki finansowe dla organizacji pozarządowych  

z przeznaczeniem na seniorów w wysokości 470.000 zł. Kolejnym tematem jest Fundusz 

Ochrony Gruntów Rolnych, na który Sejmik ma do dyspozycji 1.800.000 zł. To są środki 

finansowe, które można uzyskać przez samorządy gminy i powiatu, dotyczące dróg 

dojazdowych do pól. Można też uzyskać dofinansowanie na odnowienie, remont małej 

retencji wodnej, czyli na przykład stawików. Funkcjonuje także program dla organizacji 

pożytku publicznego – Lubuska Odnowa Wsi. W programie na 2022 rok jest również 

5.000.000 zł na wsparcie dotyczące ścieżek rowerowych na terenie Województwa 

Lubuskiego. Jest również wsparcie na własne zadania, jeżeli chodzi o samorządy  

w wysokości 6.000.000 zł. W roku 2021 trafiło to do wszystkich powiatów na wsparcie 

szpitali w wysokości po 500.000 zł dla każdego. Lubuska Rada Samorządowa spotka się  

w nowym roku, żeby podyskutować jakim samorządom pomóc i w jakiej wysokości. Nową 

inicjatywą w 2022 roku, która ma się pojawić będzie wsparcie dla rodzinnych domów 

działkowych tzw. program „Działkowiec”. Na te działania zaplanowano 200.000 zł. Dla 

małżeństw będzie program „Inwitro” kontynuowany po raz czwarty z zabezpieczonymi 

środkami w wysokości  
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500.000 zł, jak również szczepienia dla seniorów „65 plus”, przeciwko grypie, na które 

zabezpieczono 800.000 zł. Poinformował, że jest przygotowanie do budowy chodnika między 

Jasieńcem i Trzcielem. Obecnie jest to na etapie wykupu gruntów. Wpisane jest w budżet 

wsparcie, jeżeli chodzi o porozumienie między samorządem wojewódzkim, gminą Trzciel  

i Powiatem Międzyrzeckim na budowę obwodnicy Trzciela w wysokości 2.000.000 zł.  

 

Radna Agata Smoleń zapytała, czy są już terminy i gdzie będą ogłoszone konkursy dla 

stowarzyszeń skierowane dla seniorów?  

 

Zbigniew Kołodziej odpowiedział, że zajmuje się tym departament Infrastruktury 

Społecznej. Konkurs powinien odbyć się na przełomie stycznia i lutego. 

 

Radny Mieczysław Kuryś zapytał, czy chodnik na odcinku Trzciel – Jasieniec będzie 

zakończony w przyszłym roku i czy będzie prowadził aż do Domu Pomocy Społecznej? 

 

Zbigniew Kołodziej odpowiedział, że tak jest zaplanowane i chodnik będzie prowadził do 

Domu Pomocy Społecznej. Jeżeli chodzi o realizację, to na ten moment zabezpieczone są 

środki tylko na wykup gruntów. Realizacja przewidywana jest raczej na rok 2023.  

 

Przewodniczący Rady zapytał o Lubuską Radę Samorządową, kto tam reprezentuje 

samorządowców i w jaki sposób członkowie są wybierani. 

 

Zbigniew Kołodziej odpowiedział, że jest to ciało opiniodawcze dla samorządu 

województwa. Desygnowanych jest dziewięć osób ze szczebla samorządu gminnego, czterech 

przedstawicieli jest z konwentu starostów, pięciu przedstawicieli ma samorząd województwa, 

dwóch przedstawicieli Zielona Góra i Gorzów. Te osoby są desygnowane przez poszczególne 

samorządy i są akceptowane uchwałą Sejmiku. 

 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje. 

 

Ad 4  

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Michała 

Kowalewskiego o przedstawienie sprawozdania z realizacji planu pracy i przeprowadzonych 

kontroli. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie. 

 

Ad 5  

 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie sprawozdań za 

rok 2021. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Halina Banaszkiewicz przedstawiła 

sprawozdanie za rok 2021. 

 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej Agata Smoleń przedstawiła 

sprawozdanie za rok 2021. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej Zbigniew Świątek 

przedstawił sprawozdanie za rok 2021. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Maciej Zawidzki przedstawił 

sprawozdanie za rok 2021. 

 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione sprawozdania. 

 

Radny Jerzy Gądek odniósł się do sprawozdania Komisji Rewizyjnej, w którym zostało 

napisane, że Rada nie zleciła Komisji żadnej kontroli. Powiedział, że plan kontroli 

przygotowuje Komisja, a Rada nie jest od tego, żeby zlecała. Komisja powinna wykonać co 

najmniej dwie, trzy kontrole w ciągu roku. Skoro w tej kadencji Komisja Rewizyjna nie 

przeprowadziła żadnej kontroli, to wniosek jest taki, żeby rozwiązać Komisję. 

 

Radny Mieczysław Kuryś powiedział, że Komisja Rewizyjna musi być. Rok poprzedni był 

covidowym. Jednostki podległe miały mnóstwo trudnych spraw do rozwiązania. Prawdą jest, 

że nie było żadnych zleceń od Rady, żeby przeprowadzić jakąś kontrolę.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że ten trudny rok Rada przebrnęła dobrze. Podziękował 

przewodniczącym komisji i wszystkim radnym za pracę, która była znacznie trudniejsza niż 

wtedy, kiedy do pracy w Radzie przystępowano. Następnie poprosił o uczczenie minutą ciszy 

pamięci dwóch zmarłych pracowników Starostwa. 

 

Ad 6  

 

Przewodniczący Rady poprosił o odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej Powiatu Międzyrzeckiego na rok 2022. 

 

Skarbnik odczytał projekt uchwały. 

 

Ad 7 

 

Przewodniczący Rady poprosił o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu Międzyrzeckiego projekcie uchwały budżetowej na 

rok 2022. 

 

Skarbnik odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Opinia przedstawia się 

pozytywnie z uwagami.  

 

Ad 8  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że uwagi RIO będą uwzględnione w autopoprawkach. 

Następnie poprosił o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczącej 

możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na rok 2022. 

 

Skarbnik odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
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Ad 9  

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji stałych Rady Powiatu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej przedstawił opinię 

Komisji w sprawie projektu budżetu powiatu międzyrzeckiego na 2022 rok oraz w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2038. Opinia przedstawia się 

pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu powiedziała, że członkowie Komisji 

podczas posiedzeń przedstawiali swoje wątpliwości, uwagi opiniując pozytywnie projekt 

budżetu.  

 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2022 rok. W opinii Komisji jest to trudny 

projekt i nie zawiera wszystkich inwestycji, które są istotne dla poszczególnych radnych.  

Z punktu widzenia Komisji cieszy fakt, że bieżące potrzeby pomocy społecznej zostały 

zabezpieczone, a także niezbędne inwestycje z tego zakresu. Radni zaopiniowali projekt 

pozytywnie sześcioma głosami za, przy jednym wstrzymującym. 

 

Ad 10  

 

Przewodniczący Rady poprosił Starostę oraz Skarbnika o przedstawienie stanowiska 

Zarządu i informację na temat autopoprawek. 

 

Starosta poinformowała, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych Zarząd przygotował 

projekt budżetu i przedłożył Radzie Powiatu oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej  

w ustawowym terminie do 15 listopada. Do Zarządu nie wpłynęły na piśmie żadne wnioski 

radnych, klubów radnych, komisji stałych dotyczące proponowanych zmian w projekcie 

budżetu na przyszły rok. Uwzględniono propozycje radnych dotyczące zwiększenia 

wydatków na wynagrodzenia pracowników. Budżet został przygotowany w oparciu o zmiany 

w ustawie o finansach publicznych, które dotyczą istotnych zmian klasyfikacji budżetowej  

z mocą obowiązywania od 1 stycznia 2022 roku. Zarząd uwzględnił zadania obligatoryjne 

oraz te, na które otrzymał dofinansowanie oraz przedsięwzięcia inwestycyjne, które są  

w trakcie realizacji i będą kontynuowane w przyszłym roku. Wydatki budżetu ustalono na 

kwotę 103.701.498 zł. Na wydatki majątkowe przeznaczono 42.770.258 zł., co stanowi około 

35% ogółu wydatków. W ramach tych środków wykonane zostaną takie, kluczowe inwestycje 

jak: budowa obwodnicy Trzciela, przebudowa ul. Marcinkowskiego w Międzyrzeczu, 

przebudowa drogi powiatowej Brójce – Łagowiec, przebudowa drogi powiatowej  

ul. Międzyrzeckiej w Pszczewie, budowa parkingu wraz z infrastrukturą na terenie Muzeum. 

W związku z otrzymaniem dużych środków zewnętrznych zabezpieczono środki na wkład 

własny, na opracowanie dokumentacji remontu oficyny dworskiej, a także na dofinansowanie 

przebudowy kotłowni gazowej, instalacji centralnego ogrzewania w budynku Muzeum. 

Kolejnym zadaniem jest remont obiektu na potrzeby statutowej działalności Poradni 

Psychologiczno – Pedagogicznej w Międzyrzeczu. Nowym zadaniem jest termomodernizacja 

budynku Powiatowego Urzędu Pracy. Zabezpieczona została kwota w ramach której, być 

może uda się dokonać naprawy elewacji. Niezrealizowane zostało zadanie wymiany podłogi 

na sali gimnastycznej w Technikum nr 1 CKZiU. Zaplanowano środki na opracowanie 

dokumentacji pod przyszłe inwestycje: przebudowę ul. Stoczniowców Gdańskich, 

przebudowę mostu w Pieskach, budowę boiska wielofunkcyjnego na terenie Liceum 
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Ogólnokształcącego w Międzyrzeczu. Na realizowany wspólnie z gminami program „50 na 

50” podniesiona została kwota do wysokości 1.200.000 zł. W ramach ochrony zdrowia 

zaplanowano dokapitalizowanie Szpitala Międzyrzeckiego kwotą 1.000.000 zł oraz 

przeznaczono 50.000 zł na stypendia dla pielęgniarek. Starosta powiedziała, że pomimo 

trudności Zarządowi udało się przygotować taki plan budżetu, który jest prospołeczny  

i prorozwojowy. Biorąc pod uwagę skalę wniosków, ten budżet na pewno nie będzie dla 

wszystkich satysfakcjonujący. Jest na pewno bezpieczny i skrojony na miarę możliwości 

finansowych Powiatu. Podziękowała wszystkim osobom zaangażowanym w tworzenie 

projektu budżetu na rok 2022. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika o przedstawienie autopoprawek. 

 

Skarbnik przedstawił autopoprawki do projekt budżetu na 2022 oraz do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej wynikające z uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

 

Ad 11 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad wniesionym projektem budżetu i zgłoszonymi 

autopoprawkami. 

 

Radny Krzysztof Marzec powiedział, że chciałby zgłosić kilka uwag do budżetu. 

Wątpliwości wzbudza doszacowanie pewnych zadań, na przykład wspólne, dotyczące dróg. 

Przyjęto zasadę, że we współpracy z gminami stosuje się zasadę „50 na 50”, a tymczasem 

dotacja celowa dla Gminy Międzyrzecz na utrzymanie drogowej sygnalizacji świetlnej została 

zaplanowana na kwotę 20.000 zł, podczas, gdy w 2021 wydatkowano 43.000 zł. Gmina 

zakłada wydatki na ten cel w wysokości 76.000 zł, a zabezpieczyła 38.000 zł. Radny 

powiedział, że brakuje tutaj korelacji. Jego zdaniem nie dopełniono informowania 

wnioskodawców o sposobie procedowania złożonych przez nich wniosków. Odwołał się do 

wniosku o budowę hali widowiskowo-sportowej, którego nie ma w projekcie budżetu. Radny 

powiedział, że samorządy mogą skorzystać z różnych projektów Ministerstwa  

i pierwszeństwo mają te samorządy, które jeszcze z takich projektów nie korzystały, a takim 

jest Powiat. Być może mógłby włączyć się w to jeszcze Urząd Marszałkowski, być może inne 

ośrodki. Często słyszy się, wnioskując o zadania, że opracowane są strategie, realizowane są 

projekty. W związku z tym, czy myślimy, żeby utrzymać to co jest, czy myślimy o dalszym 

rozwoju. Nie wszystko musi być przecież już. Są to elementy nie tylko związane z likwidacją 

bezrobocia ale również środki finansowe. Radny powiedział, że prosił o informację jakie są 

kwoty z tytułu podatku pit i cit, wpływające do budżetu powiatu ale tej informacji nie 

otrzymał. Rozwój infrastruktury to rozwój dla danej ziemi praktycznie we wszystkich sferach 

bo rozwija się wszystko. Kwestia uzbrojenia terenu w parku przemysłowym należy do gminy 

ale jeżeli chodzi o drogi to powiat mógłby w tym partycypować. Radny wyraził nadzieję, że 

Zarząd pracuje i myśli nad tym, w jaki sposób wpłynąć na rozwój całego powiatu  

i spowodować, żeby życie mieszkańców było łatwiejsze i bogatsze. 

 

Starosta powiedziała, że realizowana jest strategia drogowa, która została przyjęta w tym 

roku. Zawarte tam są wielomilionowe, inwestycje. Do Zarządu w tym roku wpłynął wniosek 

Gminy Międzyrzecz na realizację ogromnego zadania, jakim jest przebudowa  

ul. Rokitniańskiej na kwotę 7.000.000 zł, nikt nie sygnalizował, jak bardzo jest to strategiczna 

droga, ani Burmistrz nie zwracał się w tej sprawie. Jeżeli chodzi o uzbrojenie terenów  

w parku przemysłowym to ta droga na pewno, w pewnym momencie, będzie wymagała 

przebudowy. Starosta powiedziała, że to jeszcze nie ten etap, żeby to zadanie wprowadzać do 
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budżetu. Jeżeli chodzi o sygnalizację świetlną, to gmina wystawia noty księgowe, więc to jest 

tak naprawdę wydatek nie do końca przewidziany. Rozliczenie z Gminą jest w ramach 

porozumienia. To zadanie nie ma nic wspólnego z programem „50 na 50”. Odnośnie wpływu 

z podatków Skarbnik przygotował odpowiedź na piśmie i zostanie ona przekazana wszystkim 

radnym. 

 

Radny Krzysztof Marzec powiedział, że nie oczekiwał teraz rozmowy na ten temat, 

ponieważ na temat współpracy samorządów będzie jeszcze na to czas. Nie składał uwagi 

mówiąc o 7.000.000 zł ale być może to jest kwestia rozpoczęcia jakiejkolwiek działalności, 

może kwestia przepustu, który jest najistotniejszy. Zdaniem radnego to nie będą kwoty 

burzące budżet powiatu przy założonym deficycie. Jest to też kwestia dogadywania się.  

 

Radny Jerzy Gądek powiedział, że chciałby odnieść się do budżetu oraz do sytuacji, jaka 

miała miejsce na posiedzeniu połączonych komisji. Wyraził zadowolenie, że w tak trudnych 

czasach Starosta znalazła pieniądze, żeby podnieść pracownikom uposażenie. W trakcie 

dyskusji nad budżetem, na połączonych komisjach, zarzucił Zarządowi dokonanie podwyżek 

diet dla Zarządu Powiatu. W odpowiedzi radnego Świątka usłyszał, że jest szeregowym 

radnym i nie ma nic do powiedzenia. Ponadto, według radnego, będąc przewodniczącym 

komisji skarg, wniosków i petycji nie dał sobie rady, nie stanął na wysokości zadania 

składając rezygnację. Poinformował, że zrezygnował, bo dla niego ważne są zasady 

uczciwości, rzetelności i prawdy. Stwierdzenia radnego do jego osoby były nieprawdziwe,  

a wręcz obraźliwe. Obowiązkiem radnych jest praca na rzecz wyborców i powiatu. Dlatego 

też, mimo wielu zastrzeżeń, w poczuciu odpowiedzialności za losy Powiatu zagłosuje za 

przyjęciem budżetu. 

 

Radny Tadeusz Jasionek powiedział, że cały czas przewijało się, że Międzyrzecz jest 

niedoceniany, ale patrząc na budżet to za wyjątkiem Międzyrzecza i Trzciela nie widać innej 

gminy, która miałaby z tego jakieś profity. Dwa lata temu apelował o przebudowę drogi 

Chełmsko – Twierdzielewo, dokumentacja została ujęta w ubiegłorocznym budżecie, 

natomiast na przyszły rok ta inwestycja zniknęła z planu.  

 

Radny Jerzy Gądek powiedział, że strategie też się zmienia, nawet, jeżeli jest wyznaczona. 

Poprosił Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych o wyjaśnienie, jaka jest przeszkoda, żeby 

zwiększyć dopuszczalną masę całkowitą drogi na ul. Rokitniańskiej. Zapytał, jakie 

przedsięwzięcia w tym kierunku widzi Dyrektor. 

 

Przewodniczący Rady poprosił, żeby Dyrektor udzielił odpowiedzi na to pytanie w punkcie, 

w którym będzie przedstawiał informacje o zimowym utrzymaniu dróg. 

 

Starosta odniosła się do wypowiedzi radnego Jasionka informując, że ta droga nie zniknęła 

ze strategii. Obecnie jest na etapie opracowania dokumentacji i zapisana jest jako 

przedsięwzięcie wieloletnie. 

 

Radna Halina Banaszkiewicz powiedziała, że zadań inwestycyjnych jest rzeczywiście sporo. 

W stosunku do pozostałych gmin dosyć sporo ma Gmina Trzciel. Powiedziała, że zdaje sobie 

sprawę z tego, że nie ma szans, żeby każde zadanie znalazło się w budżecie. Refleksja jest 

taka, że równie dobrze można by nie składać wniosków do budżetu dlatego, że Zarząd wie co 

jest potrzebne, jest strategia, są różne dokument, które te priorytety ustalają. Zupełnie bez 

echa przeszedł wniosek Klubu Powiat dla Mieszkańców o budowę ciągów pieszo-

rowerowych właściwie w całym Powiecie Międzyrzeckim. Wpisano to zadanie jako 
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przygotowanie w porozumieniu z burmistrzami, wójtami. To zadanie wielomilionowe, więc 

do dyskusji trzeba by zaprosić włodarzy gmin z terenu powiatu, rozeznać się  

w możliwościach pozyskania środków i podzielić to na etapy. Jest to niezwykle ważne, żeby  

były możliwości bezpiecznego poruszania się po powiecie, a poza tym to też zwiększy jego 

atrakcyjność. W niektórych miejscowościach, na przykład na terenie Gminy Pszczew, dzieci 

nie mogą dojść do szkoły w sposób bezpieczny. Na drodze Międzyrzecz – Pszczew, od strony 

wjazdowej od Międzyrzecza, nie ma nawet pobocza, nie można jechać bezpiecznie rowerem 

bo droga nie jest szeroka. Powiedziała, że to bardzo ważne, będzie o tym przypominać ale to 

władze Powiatu muszą znaleźć sposób na realizację tego zadania. Odnośnie deficytu 

budżetowego, w wysokości 17.000.000 zł, można na niego spoglądać tak, że nie jest 

specjalnie duży ale rezerwy w budżecie są bardzo niskie. Wszyscy z niepokojem patrzą na 

przyszły rok pod kątem wzrostu cen.  

 

Przewodniczący Rady powiedział, że sięgnął do poprzednich budżetów. Budżet na 2019 rok 

był na 84.000.000 zł, z czego, na wydatki inwestycyjne przeznaczono 10%. Budżet na 2020 

rok był na 92.000.000 zł i 27% przeznaczono na wydatki inwestycyjne ale zrealizowano tylko 

połowę. Budżet na 2021 był na 101.000.000 zł i ponad 27% wydatków inwestycyjnych. Na 

rok 2022 budżet wynosi 120.000.000 zł z czego 35,7% stanowi wydatki inwestycyjne. 

Przewodniczący powiedział, że to najlepszy budżet na jaki nas stać i odpowiedzią w kryzysie 

jest rozwój. To jest kierunek, który służy przyszłym pokoleniom.   

 

Ad 12 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad wniesionymi autopoprawkami do 

projektu budżetu oraz wieloletniej prognozy finansowej. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem autopoprawek głosowało  

17 radnych, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 17 radnych. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad 13 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie uchwały budżetowej 

Powiatu Międzyrzeckiego na rok 2022. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały głosowało 17 radnych,  

0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 17 radnych. Imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Uchwała została zarejestrowana pod 

numerem XXXVII.154.21. 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz.1450. 

Posiedzenie sesji wznowiono o godz.1505. 

Ad 14 

 

Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika o odczytanie projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2022 – 2038. 

 

Skarbnik przedstawił projekt uchwały. 
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Ad 15 

 

Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika o przedstawienie opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2022 – 2038 przedstawionej wraz z projektem 

uchwały budżetowej na rok 2022. 

 

Skarbnik przedstawił opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

 

Ad 16 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2022 – 2038 przedstawionej wraz  

z projektem uchwały budżetowej na rok 2022. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały głosowało 17 radnych,  

0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 17 radnych. Imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. Uchwała została zarejestrowana pod 

numerem XXXVII.155.21. 

Ad 17  

 

Przewodniczący Rady poprosił Prezesa Szpitala Międzyrzeckiego Sp. z o.o. o informację na 

temat realizacji programu naprawczego i planach na rok 2022. 

 

Prezes Szpitala powiedział, że Szpital kończy ten rok ze zwiększonymi przychodami o ponad 

30% w stosunku do przychodów, które osiągał w zeszłym roku. Jest to duży wysiłek 

pracowników szpitala, w tym jest bardzo duży udział Rady za co bardzo dziękuje. Prezes 

podziękował za przyjęcie w uchwale budżetowej dokapitalizowania spółki o wartość, która 

bardzo się przyda w planach rozwojowych Szpitala. Podział 60.000.000 zł przychodów  

w mijającym roku pozwolił na spłatę części długów i przeznaczenie pieniędzy na rozwój 

Szpitala. Dzięki bardzo dobrej pracy Dyrektora do spraw medycznych w zasadzie są już 

kompletne zespoły medyczne, które pracują w oddziałach Szpitala. Prezes podziękował za 

przeznaczenie części budżetu na stypendia dla tych, którzy w tej chwili studiują 

przygotowując się do zawodu. Dokonano korekty planu naprawczego i przedłożono w banku. 

Obecnie jest poddawany ocenie, pracują nad tym analitycy. Na przyszły rok założono wzrost 

przychodów w wysokości 15-20%. Podziękował za czas poświęcony na rozmowy na 

posiedzeniach komisji oraz za wszystkie uwagi. Podziękował Staroście za obecność na 

posiedzeniach Rady Nadzorczej. 

 

Radna Halina Banaszkiewicz zapytała, czy Szpital działa w pełni, czy funkcjonują 

wszystkie oddziały i przyjmują pacjentów nie covidowych. Zapytała też, czy z katalogu 

poradni przyszpitalnych zniknie jakaś poradnia, na przykład okulistyka. 

 

Prezes Szpitala odpowiedział, że było kilka ognisk na paru oddziałach i czasowo trzeba było 

wypisać pacjentów, żeby doprowadzić oddział do stanu pewnej gotowości leczenia. Nie 

zaniechano działalności bieżącej wszystkich oddziałów. Trzeba było natomiast ograniczać, 

żeby nie narażać pacjentów, którzy mieli być przyjęci. Co do poradni, to wchodzą nowe, 

będzie od stycznia poradnia diabetologiczna. Przy poradni okulistycznej było pewne 

zawahanie ale po rozmowach zakres świadczeń zostanie jeszcze rozszerzony o drobne 
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zabiegi. Przez pewien czas nieczynna była poradnia proktologiczna ale od stycznia już rusza. 

Prezes poinformował, że wystąpił do Narodowego Funduszu Zdrowia o uruchomienie poradni 

medycyny sportowej. Do końca lutego, w obecnym kształcie na pewno będzie działać 

poradnia pulmonologiczna. Planowane jest rozszerzenie liczby dni, dostępności do poradni 

kardiologicznej. 

 

Radny Dariusz Orzeszko zwrócił się do Prezesa z prośbą, żeby w jego imieniu oraz całej 

społeczności Trzciela podziękował swoim pracownikom za organizację punktu szczepień na 

hali sportowej w Trzcielu. 

 

Prezes Szpitala powiedział, że w tym miejscu również chciałby złożyć podziękowania 

pracownikom szpitala. W sposób szczególny podziękował Joannie Puchan za organizację 

szczepień. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Prezesa o przekazanie załodze życzeń, a przede wszystkim 

tym, którzy pracują w święta.  

 

Ad 18  

 

Przewodniczący Rady poprosił Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Międzyrzeczu  

o przedstawienie informacji o zimowym utrzymaniu dróg, jak również o odpowiedź na 

pytania zgłoszone przez radnego Jerzego Gądka. 

 

Dyrektor ZDP podziękował za zaproszenie i możliwość przedstawienia informacji. 

Powiedział, że drogi powiatowe utrzymywane są w trzech standardach: czwartym, piątym  

i szóstym. Łącznie są dwie bazy sprzętowe, zabezpieczono mieszankę piasko-soli, do 

dyspozycji jest sześć pługopiaskarek. Między godziną siódmą, a piętnastą dyspozycyjność 

sprzętu wydawana jest z biura ZDP, po piętnastej do siódmej rano wszelkie wyjazdy, 

sprawdzenia terenu odbywają się z Trzciela. Wszystkie drogi miejskie utrzymywane są  

w czwartym standardzie. Jeżeli chodzi o drogi gminne i powiatowe to zgodnie  

z rozporządzeniem można przyjąć szósty standard. Zatwierdzając budżet podejmowana jest 

decyzja w jakim standardzie te drogi będą utrzymywane. Przytoczył to, co mówią drogowcy, 

łącznie z pracownikami GDDKiA, która utrzymuje drogi w najwyższych standardach, że 

zarządcy dróg mają ograniczyć skutki zimy, a nie zlikwidować je w stu procentach.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, kto odpowiada za stan chodników w miejscowościach. 

Drugie pytanie dotyczyło działań prewencyjnych, czy ZDP nie mogłoby przeprowadzić 

jakiejś akcji w zakresie niedostosowania przez wiele osób umiejętności  

i możliwości technicznych samochodów do tego, co się na drogach dzieje. Część zdarzeń nie 

wynika z winy drogowców tylko, na przykład z tego, że niektórzy jeżdżą zimą na letnich 

oponach.  

 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że takie akcje prowadzi policja oraz biuro bezpieczeństwa 

ruchu drogowego. ZDP nie ma tego w swoim zakresie, ani nie ma też za bardzo budżetu na 

ten cel. Odnośnie chodników w Międzyrzeczu i Trzcielu, to są utrzymywane we własnym 

zakresie. Utrzymanie chodników w Pszczewie zlecono firmie zewnętrznej. Dyrektor 

powiedział, że ZDP nie jest w stanie utrzymywać chodników na terenach wiejskich. Po 

odśnieżeniu terenów miejskich pracownicy służby liniowej jadą na tereny wiejskie  

i sukcesywnie te chodniki odśnieżają. Jeżeli dochodzi do nieszczęśliwego wypadku na 

chodnikach to ZDP ponosi tego konsekwencje i wypłaca odszkodowanie.  
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W sprawie drogi do Rokitna i ograniczenia tonażowego powiedział, że jest i bardzo dobrze, 

że jest, bo gdyby nie było, to zostałaby zniszczona. Na przykładzie innej drogi, o takich 

samych parametrach, przedstawił dokumentację zdjęciową prezentującą zniszczenia 

dokonane przez samochody ciężarowe. Jeżeli to ograniczenie tonażowe zostanie 

zlikwidowane, będzie duży problem, który będzie kosztował może nawet i więcej niż 

obwodnica Trzciela. Odnośnie przepustu, to zostanie dokonana analiza i jeżeli nie będzie 

zagrożenia przesunięty zostanie znak mniej więcej do skrzyżowania, do miejscowości 

Lubosinek, tak, żeby bez łamania przepisów pojazdy mogły wjeżdżać do Praefy. Dyrektor 

podkreślił, że likwidacja znaku spowoduje bardzo dużą uciążliwość i potężne koszty.  

 

 Radny Jerzy Gądek powiedział, że to porównanie jest nietrafione. Jeżeli wchodzi firma 

budująca drogę to się ją sprawdza i obciąża później wykonując remont. Poprosił, żeby 

przemyśleć i powiadomić Inspekcję Transportu Drogowego aby tutaj często dokonywała 

dyżurów i kontrolowała. Kary nałożone przez ITD idą dla właściciela drogi. 

 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że zależało mu na kontrolowaniu dróg przez ITD ale jest z tym 

problem.  

 

Radny Mieczysław Kuryś poprosił o informację w jakim stanie jest most w Trzcielu. 

 

Dyrektor ZDP odpowiedział, że największą bolączką tego obiektu jest uszkodzona izolacja, 

która powoduje destrukcję ustroju nośnego. Bez gruntownego remontu, robienie 

czegokolwiek innego, jest wyrzucaniem pieniędzy w błoto. Nie ma możliwości dolania 

asfaltu ani wywiercenia dziury, żeby ta woda odpływała. 

 

Radny Tadeusz Jasionek powiedział, że ograniczenie tonażu na wspomnianej drodze 

powinno pozostać. Droga jest zbyt wąska, żeby jeździły tam samochody ciężarowe powyżej 

czterdziestu ton. Droga, którą porównywał Dyrektor ZDP została przez wykonawcę zrobiona 

ale tylko w połowie, a druga połowa już się rozsypuje. 

 

Ad 19 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 

(druk nr 46). Poprosił o przedstawienie opinii komisji stałych Rady Powiatu. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała, że Komisja 

zaopiniowała pozytywnie ten projekt. 

 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej poinformował, że  

Komisja nie opiniowała tego projektu uchwały. 

 

Radny Krzysztof Marzec powiedział, że załącznik do tego projektu uchwały zawiera błędy, 

między innymi należałoby wykreślić „gimnazja”, dokonać korekt z wielkimi i małymi 

literami oraz przecinkami. 

 

Wicestarosta powiedziała, że korekty zostaną dokonane. 



str. 12 
 

Radna Halina Banaszkiewicz powiedziała, że bardzo poważnym problemem jest 

bezpieczeństwo w sieci. Uczestnikami są policja i organizacje pozarządowe. Radna zapytała, 

czy to nie jest martwy zapis, bo jaka jest rola organizacji, jakie mają do tego narzędzia. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że jest kilka ogólnopolskich organizacji pozarządowych, 

które zajmują się tym jako swoją podstawową działalnością. Mają prawo zgłaszania swoich 

uwag i wniosków. W sprawie zgłoszenia radnego Marca zaproponował, żeby przyjąć to  

w formie poprawki.  

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem wniosku radnego Krzysztofa Marca  

głosowało 17 radnych, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 

17 radnych. Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały głosowało 17 radnych,  

0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 17 radnych. Imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. Uchwała została zarejestrowana pod 

numerem XXXVII.156.21. 

 

Ad 20 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie zmiany w uchwale 

budżetowej na 2021 r. (druk nr 47). Poprosił Skarbnika o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Skarbnik przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii komisji stałych o tym projekcie oraz 

o projekcie na druku nr 48. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej poinformował, że  

Komisja pozytywnie zaopiniowała oba projekty uchwał. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała, że projekty uchwał 

Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury Społecznej poinformowała, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała te dwa projekty uchwał. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały głosowało 17 radnych,  

0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 17 radnych. Imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Uchwała została zarejestrowana pod 

numerem XXXVII.157.21. 

 

Ad 21  

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2021 – 2035 (druk nr 48). 

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały głosowało 17 radnych,  

0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 17 radnych. Imienny 
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wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Uchwała została zarejestrowana pod 

numerem XXXVII.158.21. 

 

Ad 22 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wydatków 

niewygasających z upływem roku budżetowego (druk nr 49). Poprosił Skarbnika  

o wprowadzenie do projektu uchwały. 

 

Skarbnik przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisję Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Infrastruktury Gospodarczej powiedział, że po 

zapoznaniu się z wyjaśnieniami Skarbnika Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała 

ten projekt.  

 

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym za przyjęciem uchwały głosowało 17 radnych,  

0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu. Obecnych w głosowaniu było 17 radnych. Imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Uchwała została zarejestrowana pod 

numerem XXXVII.159.21. 

 

Ad 23 i 24 

 

Radny Zbigniew Świątek powiedział, że chciałby odnieść się do słów radnego Jerzego 

Gądka. Powiedział, że debata budżetowa nie jest miejscem do polemiki dwóch radnych  

z których jeden czuje się urażony, a drugi uważa, że takiej obrazy nie wyraził. Dzisiejsza 

sesja jest wyjątkowa z wielu względów, chociażby jednomyślności przy budżecie. Radny 

powiedział, że na debacie Rady nie będzie już z radnym Jerzym Gądkiem polemizował. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że spory, które tutaj są toczone mają tylko jeden cel, żeby 

znaleźć najlepsze rozwiązania. 

 

Ad 25  

 

Przewodniczący Rady poprosił Starostę i Skarbnika o przedstawienie sprawozdania  

z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

 

Starosta powiedziała, że również chciałaby podkreślić wyjątkowość tej sesji, kiedy pierwszy 

raz w tej kadencji jednogłośnie został przyjęty budżet za co dziękuje. Wracając do 

sprawozdania poinformowała, że w okresie międzysesyjnym Zarząd odbył sześć posiedzeń. 

Podjęto uchwały w sprawie zmian w budżecie. Podjęto uchwałę w sprawie upoważnienia do 

składania oświadczeń woli w celu uzyskania dofinansowania robót budowlanych w Domu 

Pomocy Społecznej w Międzyrzeczu z Regionalnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zielonej 

Górze. Podjęto uchwałę w sprawie wyboru wykonawcy na realizację dostawy sterylizatora 

dla Szpitala Międzyrzeckiego. Zaakceptowano wydłużenie terminu dostawy konsoli dla 

Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala w Skwierzynie. Zaakceptowano 

zgłoszenie wniosku do Banku Gospodarstwa Krajowego w Warszawie oddział w Zielonej 

Górze o zmianę harmonogramu spłat do umów zawartych w 2011, 2018 i 2019 roku. Przyjęto 

informację Dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych  
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w Skwierzynie o wydłużeniu terminu realizacji budowy budynku Domu Dziecka nr 2 do dnia 

31 stycznia 2022 r. Zaakceptowano sprawozdanie Powiatowego Ośrodka Wsparcia  

w Skwierzynie o zakończeniu remontu dachu. Podjęto uchwałę w sprawie nagrody rocznej 

dla Dyrektora Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej. Dokonano ogłoszenia o naborze kandydatów 

na stanowisko Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Jasieńcu. Podano do publicznej 

wiadomości informację o projekcie programu ochrony środowiska dla Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2022 – 2025 z perspektywą na lata 2026 – 2029 i możliwości udziału 

w wypracowaniu tego dokumentu, a także składania uwag i wniosków. Podpisano umowę  

z wykonawcą obwodnicy Trzciela Infrakom Kościan. Zarząd Województwa Lubuskiego 

przeniósł w projekcie uchwały budżetowej środki na tą inwestycję, które nie zostały 

przekazane Powiatowi w roku bieżącym. Sprzedano dwie nieruchomości gruntowe  

w Rokitnie. Podjęto uchwałę w sprawie wykazu nieruchomości, części ul. Zamoyskiego do 

przekazania Gminie Międzyrzecz. Podjęto uchwałę w sprawie planu wykorzystania zasobu 

nieruchomości Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2022 – 2024. Zapoznano się z informacjami 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Podjęto uchwałę w sprawie przyjęcia długości okresu stosowanego w latach 

2022 – 2025 do wyliczenia relacji, o której mowa w art.243 ust. 1, czyli wskaźnika. Przyjęto 

projekty uchwał Rady Powiatu. Zaakceptowano specyfikację warunków zamówienia dla prac 

budowlanych w budynku mającym być siedzibą Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej  

w Międzyrzeczu i podjęto uchwałę w sprawie powołania członków komisji przetargowej. 

Zaakceptowano projekty umów z Gminą Międzyrzecz i Trzciel o dofinansowanie do zakupu 

busa ze środków PFRON. Ustalono kierunek dalszych działań dotyczących ustalenia godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych. Uzyskano informację dotyczącą umieszczenia  

ul. Marcinkowskiego oraz odcinka drogi Brójce – Łagowiec na liście zadań powiatowych, 

rekomendowanych do dofinansowania w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

Podjęto uchwałę w sprawie dokonania przesunięć środków finansowych PFRON na 

poszczególne zadania. Rozpatrzono możliwości współpracy w ramach lokalnego partnerstwa 

do spraw wody w Powiecie Międzyrzeckim. Podjęto uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

wynajem przy części nieruchomości w terenie Liceum Ogólnokształcącego. Zaakceptowano 

rozliczenia dotacji. Starosta poinformowała, że otrzymano już dokument dotyczący analizy 

sposobu uzupełnienia niedoboru wody w jeziorze Głębokie, która zostanie omówiona  

i zaprezentowana 13 stycznia o godz.1100. Starosta zaprosiła radnych do uczestnictwa w tym 

spotkaniu. Ponadto Starosta zaprosiła na uroczyste wkopanie kamienia węgielnego pod 

budowę obwodnicy Trzciela 30 grudnia 2021 r. o godz.1100 w terenie na odcinku przedłużenia 

ul. Zbąszyńskiej w kierunku węzła autostradowego.  

 

Skarbnik przedstawił informację o uchwałach budżetowych podjętych przez Zarząd. 

 

Ad 26 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chce zgłosić uwagi do protokołu XXXV 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 24 listopada 2021r. i protokołu XXXVI sesji 

Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 10 grudnia 2021 r. Uwag nie było. Protokoły zostały 

przyjęte. 

 

Ad 27  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że list dotyczący Szpitala Międzyrzeckiego został 

przekazany do przewodniczących rad gmin z terenu Powiatu Międzyrzeckiego. 

Przewodniczący Rady Gminy Skwierzyna bardzo życzliwie ustosunkował się do próśb 
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zawartych w tym liście. Zorganizowane zostanie spotkanie w tej sprawie w styczniu lub  

w lutym. Przewodniczący powiedział, że chciałby wrócić do prac nad nowelizacją statutu. 

Poprosił radnych o składanie pisemnych uwag w Biurze Rady do następnej sesji. Wstępnie 

ustalono termin następnej sesji na 2 lutego 2022 r. Przewodniczący podziękował za wspólną 

pracą składając życzenia na nowy rok. 

 

Starosta złożyła podziękowania za mijający rok radnym, pracownikom, dyrektorom 

ponieważ był to trudny i ciężki okres wytężonej pracy. Na nadchodzący rok złożyła życzenia 

wszelkiej pomyślności, radości i zdrowia. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że obrady sesji były nagrywane i transmitowane. 

 

Posiedzenie sesji zakończono o godz.1630. 

 

 Protokołował Przewodniczący Rady Powiatu

          

   Tomasz Jarmoliński 
 


